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sboru v Telecím 

 

„Josefe, synu Davidův, neboj se přijmout Marii, svou manželku; neboť co v  ní bylo počato, je 
z Ducha svatého. Porodí syna a dáš mu jméno Ježíš; neboť on vysvobodí svůj lid z jeho hříchů.“ 
(Matouš 1, 20b-21) 

Josefe, Josefe. Máš tady svou manželku Marii. Tak se ji neboj přijmout, neboť Ti čeká potomka. Není 

sice tak úplně Tvůj, je z Ducha svatého, ale zato má porodit syna a ty mu dáš jméno Ježíš. A ten pak vy-

svobodí svůj lid z jeho hříchů. Josef se však bál. A moc se bál. Bál se nečekané životní změny, bál se při-

jmout Marii, svou manželku, bylo to na něj všechno hrozně rychlé. Možná se bál, že si na ni nezvykne, i 

když už spolu byli zasnoubeni. Ale hlavně se bál toho, že najednou čeká dítě a on si s tím nebude vědět 

rady. A nebude to dítě ledajaké, stane se vysvoboditelem svého lidu z jeho hříchů. 

Strach a obavy z něčeho neznámého. Z toho, než si na to jednoduše zvykneme. Strach a obavy 

z Ducha svatého, který nás nutí myslet jinak, duchovně. Naděje v novém dítěti, které dostane jméno Ježíš 

a stane se zachráncem. A teď z čeho. V Bibli se píše z hříchů svého lidu. Z toho, že lid zbloudil z té 

správné cesty a dal se na jinou a teď by se měl vrátit. Ježíš by měl svůj lid vrátit, kam patří. Za hřích je 

odedávna označováno minutí se cíle. Každý člověk má nějaký cíl i lid má svůj cíl a když ho míjí, tak zá-

konitě hřeší. Tím cílem je biblicky pověděno Boží království.  

Ale co když by to už tady a teď mělo vypadat jako v tom Božím království. Je to otázka, jestli čekat na 

nebe nebo to zkoušet už tady na zemi. Ježíš však říká, na nic nečekejte, Boží království už přišlo a na vás 

je se jen k němu také připojit. Nechat se vysvobodit ze svých vin a hříchů a přidat se k Božímu království. 

Lidským hříchem a vinou byla jakási vzdálenost od Boha, jeho přikázání, ale také jeho lásky. A když je 

nahrazujeme něčím jiným. Vysvobozením pak měl být návrat k Bohu, jeho přikázáním, ale také jeho lás-

ce. A tím, kdo tam měl i učinit, nebyl nikdo jiný než Pán Ježíš.  

A kdy jindy si ho také připomenout než o Vánocích. Svátcích, kdy se narodil. Ano, o Vánocích slaví-

me narození dítěte. Narození Krista. A slavíme, což znamená, že si ho nejen připomínáme, ale svými 

skutky i slovy oslavujeme jeho jméno. A bude to Pán Ježíš neboli Kristus, který nás, svůj lid, vysvobodí 

z našich vin a hříchů. A tak trochu je vezme na sebe. Ale dovede nás také do svého království, kde ani 

smrti již více nebude. A pak nás povede také k tomu stát se i jakýmsi tématem našich životů. Že totiž to, 

co žijeme, nebude jen o jakési každodennosti. Mezi tím, co je a co má být. Ale právě i o tom svátečním 

prožitku. Že se ani nám víra nestane jen věcí jednoho dne, dne odpočinku, ale i jakousi každodenností. A 

nebudeme se o ní muset bát bavit ani se svými bližními, s nimiž se dennodenně potkáváme. A k tomu 

všemu nás povede právě náš Pán, Ježíš Kristus. Kdo už jiný. 

A kdy jindy než o Vánocích si nejen připomenout to slavné narození, ale také ho oslavit ve společen-

ství podobně smýšlejících lidí. Nejrůznějším lapsům, chybám, omylům ani určité nedokonalosti se nevy-

hneme nikdy. Naším úkolem však je to všechno přemostit láskou Boží, jeho milostí a přítomností Ducha 

svatého. Neboli vírou, která nezná hranic a která umí oslovit i svou aktuálností. Neboť kdy také jindy 

promlouvat o Bohu než v době, kdy jsme na něm zcela závislí, aniž o tom vůbec víme. 

Přeji vám, aby se nejen politická situace, v níž nás čeká zejména volba nového prezidenta, ale ani ten 

všední každodenní život nemusela a nemusel stávat tím jediným tématem, kterým budeme v tom příštím 

roce žít. Přeji vám, aby se rozmanitost našich životů projevovala i v rozmanitosti naší běžné řeči. A přeji 

vám, aby nám všem bylo v tom končícím roce 2022 a nadcházejícím 2023 zas o něco líp. 

 

 

Ze života našeho sboru: 

 

 Letošní rok probíhal již bez přerušení. Krátce po vyhlášení Zpívající lípy za strom roku 2021 vznikl pod ve-
dením manželů Hanychových z Pusté Rybné pěvecký sbor Lipový lístek. Zpívá hlavně při pohřbech, ale za sebou 
má i vystoupení při bohoslužbách v Borovnici, během seniorátního dne v Poličce, v rámci adventního zpívání v Pusté 
Rybné. Schází se přibližně dvakrát do měsíce a nacvičuje písně z nového Evangelického zpěvníku.  



Proběhla sbírka na pomoc Ukrajině, vybráno bylo 6 000 Kč. Podíleli jsme se na přípravě Sousedské besedy 
s Danuší Nerudovou, která proběhla ve velkém sále Kulturního domu za účasti asi 350 lidí. Na začátku prosince 
jsme tu měli adventní výstavu, velký dík všem, kdo se na ni podíleli a vám, kdo jste přišli a vytvořili předvánoční at-
mosféru. Ve sborové místnosti přibyl stůl pro děti, kde si během bohoslužeb mohou malovat. Na sobotu 10.12. při-
pravujeme koncert pro radost skupiny Oboroh ve sborovém sále od 18 hod. Na neděli 11.12. chystáme představení 
knihy vzpomínek br. Josefa Kosteleckého. Díky panu Z. Chlumskému máme nově natřené dveře u kostela.  

Rádi bychom vás pozvali na slavení svátků v našem sboru. Na Štědrý den by měly proběhnout tradiční hu-
dební nešpory a na Boží hod bohoslužby i s večeří Páně a v neděli na Nový rok.  

 
V příštím roce pak končí br. faráři smlouva v našem sboru a do další volby se již rozhodl nekandidovat. 

Evangelický sbor tak bude od září 2023 pravděpodobně administrován a pokud se nenajde jiný vhodný farář, tak se 
nejspíš sloučí s někým ze sousedních sborů.  

 
Děkujeme všem dárcům, kteří zvlášť v posledních měsících na náš sbor pamatují finančně, je to pro 

nás velkou pomocí i povzbuzením. Děkujeme i vám všem, kdo přispíváte na chod našeho sborového života. 
Věříme, že nám zachováte svou přízeň i nadále.  

 
K dostání jsou Evangelické kalendáře a příručky Na každý den na rok 2023. Koupit si je můžete po stokoruně.  

 

 

Pravidelná setkání v našem sboru: 

 

neděle 

9.00 – Telecí – bohoslužby (v zimě v sále na faře) a jednou za dva měsíce v 1. neděli 11.00 – Borovnice a 

2. neděli 9.30 – Borová 

 

čtvrtek 

14.00 – Telecí fara – náboženství pro děti 

 

 

 Zveme vás na shromáždění v adventu a o Vánocích: 

 

11.12.         9.00 – společné bohoslužby v sále na faře s představením knihy br. J. Kosteleckého 

18.12.         9.00 – rodinné bohoslužby v sále na faře 

24.12. 16.00 – vánoční besídka s hudebními nešpory a rozdáváním dárků v sále na faře 

25.12. 9.00 – Boží hod vánoční, bohoslužby s vysluhováním večeře Páně v sále na faře 

 

1.1.23        9.00 – Nový rok, bohoslužby v sále na faře 

 

 

Těšíme se na viděnou s vámi a přejeme klidné a radostné prožití svátků vánočních. 

 

Mgr. Jan Hrudka, farář (tel. 604 112 384) 


